

## **WACKERSDORF: ANTONELLI TAKES POLE POSITION IN OK, POWELL THE FASTEST JUNIOR**

11 Sep 2020



**Decisive for the titles, the third competition of the FIA Karting European Championships - OK & Junior has just started in Germany on the Prokart Raceland circuit of Wackersdorf (DEU) with the strongest field of the season. Antonelli confirmed his level of performance in OK, while Powell highlighted himself in Junior.**

The new infection-control protocol put in place by the FIA was well understood by the kart racing community. Everyone did their utmost to comply with the new rules, particularly with regard to the PCR tests now required to enter the circuit. These measures correspond to the current policy of the German authorities in terms of the fight against the upsurge of COVID-19 cases at the end of the summer. As a country known for its natural rigour, as well as for its effectiveness, Germany has set up structures that enable this type of test to be carried out very quickly, thus easing the constraints for travellers from abroad.

With 140 drivers, 65 in OK and 75 in Junior, coming from 37 different countries, the Wackersdorf field is the biggest of the European season. A great success for the last competition of these FIA Karting European Championships - OK & Junior. The presence of numerous drivers entered only for this race thanks to the Wild Cards shows the strength of the international categories in this part of Europe.

**JUNIOR POLE FOR POWELL**

Jamaican driver Alex Powell made the difference in the Qualifying Practice of the FIA Karting European Championship - Junior by setting a time of 48"381 in the second session, nearly one tenth faster than American Ugo Ugochukwu in the third session. Singapore driver Dion Gowda was the fastest in Session 1 and Italy's Brando Badoer set the fastest lap in Session 4. Arvid Lindblad (GBR) finished in 5th position, but Tuuka Taponen (FIN) was only 16th. Valerio Rinicella (ITA) was relegated to 29th position and Freddie Slater (GBR) to 40th. The situation is therefore favourable for Ugochukwu to win the European title, with Badoer and Powell holding some strong cards.

#### **FAVOURABLE SITUATION FOR ANTONELLI**

With nearly 3 tenths advantage on his opponents, Italian Andrea Kimi Antonelli showed impressive potential from the very beginning of the last competition of the FIA Karting European Championship - OK. His direct rival in the standings, British leader Taylor Barnard was down in 13th position. Lorenzo Patrese (ITA) was the fastest in the second session, Luigi Coluccio (ITA) led Session 3 and Norton Andreasson (SWE) Session 4. Joe Turney (GBR) was 5th ahead of Nikita Bedrin (RUS), Juho Valtanen (FIN) was 9th and Laurens Van Hoepen (NLD) only 23rd. With such a starting configuration, the Qualifying stages are unlikely to lack spice.

Eight Qualifying Heats of 13 laps, i.e. 15 km, are on the programme for Saturday in the OK category and 12 Qualifying Heats of 9 laps, i.e. 10 km, for the Junior drivers. This qualification phase will end on Sunday morning with five more heats to run before the Finals.

Provisional schedule for Saturday 12th September

08:00 - 09:40: warm-up (10')

09.45 - 18.40: Qualifying Heats

The Wackersdorf Competition can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

---

## **WACKERSDORF : ANTONELLI S'ADJUGE LA POLE POSITION OK, POWELL MEILLEUR JUNIOR**

Décisive pour l'attribution des titres, la troisième compétition des Championnats d'Europe FIA Karting - OK & Junior vient de débiter en Allemagne sur le circuit Prokart Raceland de Wackersdorf (DEU) en présence du plus fort plateau de la saison. Alors qu'Antonelli confirmait son niveau de performance en OK, Powell s'illustrait en Junior.

Le nouveau protocole sanitaire mis en place par la FIA a bien été compris par le milieu de la compétition karting. Chacun a mis du sien pour respecter les nouvelles règles, notamment en ce qui concerne les tests PCR désormais requis pour pénétrer dans l'enceinte du circuit. Ces mesures correspondent à la vision actuelle des autorités allemandes en regard de la lutte contre la recrudescence de cas de COVID-19 en cette fin d'été. Pays connu pour sa rigueur naturelle, mais aussi pour son efficacité, l'Allemagne a mis en place des structures permettant de passer très rapidement ce genre de tests, ce qui atténue les contraintes pour les voyageurs venus de l'étranger.

Avec 140 pilotes, 65 en OK et 75 en Junior, venus de 37 pays différents, le plateau de Wackersdorf est le plus important de la saison européenne. Un beau succès pour la dernière compétition de ces Championnats d'Europe FIA Karting - OK & Junior. La présence de nombreux pilotes inscrits uniquement à cette course

grâce aux Wild Cards témoigne de la vigueur des catégories internationales dans cette partie de l'Europe.

### **POWELL, POLEMAN JUNIOR**

Le Jamaïcain Alex Powell a réussi à faire la différence lors des essais qualificatifs du Championnat d'Europe FIA Karting – Junior en réalisant dans la deuxième série un temps de 48"381, près d'un dixième plus vite que l'Américain Ugo Ugochukwu dans la troisième série. Le pilote de Singapour Gowda Dion était le plus rapide de la série 1 et l'Italien Brando Badoer réalisait le meilleur tour de la série 4. Arvid Lindblad (GBR) venait en 5e position, mais Tuuka Taponen (FIN) ne se classait que 16e. Valerio Rinicella (ITA) était relégué en 29e position et Freddie Slater (GBR) en 40e position. Pour la conquête du titre européen, la situation se présentait donc sous un jour favorable pour Ugochukwu, avec de belles cartes en main pour Badoer et Powell.

### **SITUATION FAVORABLE POUR ANTONELLI**

Avec près de 3 dixièmes d'avance sur ses adversaires, l'Italien Andrea Kimi Antonelli a démontré un potentiel impressionnant dès le début de la dernière compétition du Championnat d'Europe FIA Karting – OK. Son rival direct au classement, le leader britannique Taylor Barnard a marqué le coup en 13e position. C'est en effet Lorenzo Patrese (ITA) qui était le plus rapide de la 2e série, Luigi Coluccio (ITA) menant la série 3 et Norton Andreasson (SWE) la série 4. Joe Turney (GBR) occupait la 5e position devant Nikita Bedrin (RUS), Juho Valtanen (FIN) était 9e et Laurens Van Hoepen (NLD) seulement 23e. Avec une telle configuration de départ, les phases qualificatives ne risquent pas de manquer de piment.

Huit manches qualificatives de 13 tours, soit 15km ; sont au programme de samedi dans la catégorie OK et douze manches qualificatives de 9 tours, soit 10 km, pour les pilotes Junior. Cette phase de qualification s'achèvera dimanche matin avec encore cinq manches à courir avant les finales.

Horaires prévisionnels du samedi 12 septembre

08h00 – 09h40 : warm-up (10')

09h45 – 18h40 : manches qualificatives

La Compétition de Wackersdorf est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

© Photo FIA Karting / KSP